
Oświadczenie złożone 

przez senatora Arkadiusza Grabowskiego 

na 60. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 maja 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Anny Zalewskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z zapytaniami i zarzutami środowisk samorządowych miasta Dąbrowa Górnicza zwracam się 

do Pani z prośbą o wykładnię przepisów ustawy z 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe (DzU z 2017 r. 

poz. 59), a dokładnie art. 97 tego aktu prawnego. Chodzi o sytuację, w której liczba oddziałów w jednej ze 

szkół wchodzących w skład zespołu wyniosła poniżej 12. Kierowane przeze mnie zapytanie dotyczy kwestii 

możliwości utworzenia w takim przypadku stanowiska wicedyrektora. Dokładnie chodzi o wykładnię art. 97 

ust. 2 w brzmieniu: „Dyrektor szkoły, za zgodą organu prowadzącego szkołę, może tworzyć dodatkowe sta-

nowiska wicedyrektorów lub inne stanowiska kierownicze”. 

Czy w przypadku szkoły mającej mniej niż 12 oddziałów organ prowadzący może utworzyć stanowisko 

wicedyrektora, czy nie? Jeśli nie, to czy są lub będą rozważane zmiany legislacyjne dające w tej sprawie jed-

nostkom samorządu terytorialnego większą swobodę? 

Moje pytania wydają się zasadne z uwagi na fakt, że kwota subwencji oświatowej nie pokrywa kosztów 

działalności szkół. W związku z tym JST są zobowiązane do dopłacania różnicy kosztów utrzymania szkół, 

de facto ponosząc te koszty. Liczebność uczniów w oddziałach szkół też jest różna. 

Czy wykładnia regulacji ustawy jest sztywna? Czy przyjęcie, zgodnie z ustawą, sztywnego kryterium 

12 oddziałów do utworzenia stanowiska wicedyrektora jest zawsze słuszne? W praktyce może dochodzić do 

takich sytuacji, że szkoła z mniejszą liczbą uczniów będzie mogła utworzyć stanowisko wicedyrektora po 

spełnieniu warunku 12 oddziałów, a szkoła z większą liczbą uczniów i z mniejszą liczbą oddziałów takiego 

uprawnienia mieć nie będzie. 

Z poważaniem 

Arkadiusz Grabowski 
 


